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Siim Raie: 
võtke õppeiaenu 
nii vähe kui võimaiik
EBSi ärijuhtimise eriala vilistlane Siim Raie on 
juba kümme aastat töötanud Eesti Kaubandus- 
Tööstuskojas, hetkel peadirektorina. Intervjuus 
vestleb Raie kooli ning töö teemadel.

Siim Raie

i üiiõpiiastööde konkurss
2006

26. oktoobril toimus EBSi aulas üliõpilastööde konkursi lõppvoor, kuhu tuli 
ettekandeid tegema iga grupi paremik. Üliõpilastööde konkursile laekus 
kokku 26 tööd, mis jagunesid kolme rühma: kursuse-, bakalaureuse- 
ja magistritööd. Lõppvooru jõudsid vaid paremad: üks kursusetöö, 
neli bakalaureusetööd ja kolm magistritööd.
Kõige paremale tööle anti välja ka Eesti Noortekoja eriauhind, milleks oli 
Balti Kella välja pandud käekell. Samuti toetas üritust koolitusfirma 
Väin & Partnerid.

Üiiõpiiasorganisatsioonid 
Keiieie ja miiieks?

Usun, et paljudel on ajalootundidest meelde jäänud 
Eesti sinimustvalge lipu saamislugu.
1870. aastal asutatud Eesti Üliõpilaste Selts üritas 
aastal 1881 ennast registreerida 
üliõpilaskorporatsiooniks Vironia nime all. 
Korporatsiooni värvidena tekkis idee kasutada 
sinimustvalget kombinatsiooni.
Nagu näha, on üliõpilasühendused Eestis tegutsenud 
juba 136 aastat ning on senini populaarsed. Eesti 
Üliõpilaste Seltsi (EÜS) liikmeteks on näiteks sellised 
tuntud inimesed nagu Ain Kaalep, Andrus Kivirähk, 
Jaan Kross, Mart Laar, Kiur Aarma, Indrek Tarand jt.

Vahetusiiiiõpüasena 
Tecnoiõgico de Monterrey 
iitikooiis Mehhikos

MŠ ! o
Vive hoy, vive !o tuyo.

Maris Pästlane on üks vähestest 
üliõpilastest, kes ei läinud 
välismaale õppima Erasmuse 
programmi kaudu. Erasmuse 
programm hõlmab vaid Euroopa 
riike, kuid Mehhikos õppimine 
tundus nii vaimustav, et isegi 
stipendiumi mittesaamine ei 
kõigutanud Marise otsust.
Kui Mehhikos õppimine tundub 
sulle ahvatlev, loe igaks juhuks 
M a r i s e  s o o v i t u s i  j a  
tähelepanekuid.

Loe lk 6

Töökas ja edukas 
Karoii Hindriks

Õues on jube ilm, kõik on nii hall ja 
väljas on kõva tuul. Kuid Karolit 
see ei kõiguta, ta on jätkuvalt 
rõõmsameelne. Karoli Hindriks on 
paljudele tuntud eelkõige kui 
„helkuritüdruk", kuid nüüd 
tegutseb ta rohkem MTV Eesti 
turundusjuhina. Ning kas teadsite, 
et ta õpib EBSis?

Loe lk 10

Üksinda on tore eiada, aga 
kahekesi on parem!

TW!NS
Nagu olete juba võib-olla tähele 
pannud, tulid sel aastal EBSi 
õppima kaks kena tüdrukut, keda 
võib kergesti segamini ajada, sest 
nad on kaksikud. Natalija ja Polina 
Bratuhhina pole tavalised 
tüdrukud, va id  andekad 
võrkpallurid ja targad inimesed, 
kes räägivad EBSi Tudengilehele 
lühidalt oma põnevast elust.

Loe lk 11
Kärt Rüütel
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meeskonnale pöialt hoidma.

Kuninganna Elisabeth II on nüüd 
Eestimaad kaemas käinud ning põnevust 
ja elevust visiidi ümber jagus. Iga 
tudengki võis kooli tulles aru saada, et 
selleks ajaks oli kogu Tallinna elu 
teistmoodi tööle pandud -  suletud 
tänavad ja teed ning suur hulk 
politseionusid/tädisid iga nurga peäl. 
Meeldejääv oli visiit sellegipoolest.

Taas on alanud sügis. Seda on näha igast 
küljest, kuhu iganes me ka ei vaataks. 
Lehed on läinud kollaseks ja langevad 
päev-päevalt aina enam puu otsast alla. 
Ilmad on läinud vihmaseks ja tugev ning 
külm tuul „möllab" õues. Sellest ei tasu 
lasta end heidutada, sest sügisel on nii 
mõndagi toredat. Päikesepaistelised 
sügisilmad peaksid lehtedesse sahistama 
ajama ka kõik tudengid. Sügis on üks 
värvikamaid aastaaegu üldse ja seda ilu 
märkamata jätta oleks patt.

Õdus on loomulikult ka kodus või 
kohvikus õhtuti teed juua ja juttu puhuda. 
Kaugel ei ole ka jõulud. Tuleks võtta 
aega ka enda jaoks, mitte end kooli ja 
tööga üle kumata. Paratamatult on palju 
tegemisi ja tööd teevad ka EBSi 
Üliõpilasesinduse usinad töömesilased, 
kes üritavad tudengite sügisõhtud 
sisukamaks muuta.

Novembris tähistame EBSi 
Üliõpilasesinduse sünnipäeva ja peame 
korvpalliturniiri EBSi tudengid 
õppejõud. Kõige olulisem projekt on ehk 
heategevusüritus, kus saavad kaasa lüüa 
kõik ebsikad, kes vähegi soovivad. 
Teretulnud on kõik ja tegevusest puudu ei 
tule. Lisaks saavad kõik vähegi 
sportlikud ebsikad mängida jalgpalli, 
korvpalli ja võrkpalli meeskondades.

Ilusat sügise jätku ja ootame lume 
tulekut, et saaks nautida meie mõnusat 
talve!

Anu Kerdi

PALJU ÕNNE EBSi SÜNNIPÄEVALASTELE:

Õiguse ja avaliku halduse 
õppetooli professor 
Ettevõtluse õppetooli lektor 
Võõrkeelte instituudi direktor, 
inglise keele lektor 
IT juht
Võõrkeelte instituudi inglise 
keele lektor 
Võõrkeelte instituudi 
prantsuse keele lektor

November
Olav Aarna 04. november

Elena Pruvli 07. november
Aet Toots 10. november

Olev Loitme 11. november
Michael Haagensen 24. november

Faina Dobrõs 25. november

Detsembri esimene pool
Tiina Tsatšua

Kadri Osula 
Eve Lamberg

04. detsember käitumisteaduste õppetooli 
lektor

08. detsember Õppeosakonna juhataja 
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rahanduse õppetooli lektor
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Häid tsitaate

"Kõige raskemini mõistetav asi 
maailmas on tulumaks."

Einstein
„Palju rääkida ja palju öelda on kaks 

ise asja."
Sofokles

„Kui meie ei aita üksteist, siis kes seda 
teeb?"

Mandreil 
„Kuni sa veel üritad, pole sa veel 

kaotanud."
Ditka

„Ka vaenlaselt võib õppida."
Aristofanes

„Elu eesmärk on enesearendamine."
Wilde

„Elu õpetab vaid neid, kes sellest 
õpivad."

Belinski
„Meie elu on selline, missugused on 

meie mõtted."
Aurelius 

„Me kõik oleme erandjuhtumid."
Camus

„Mine nii kaugele, kui näed, ja kui sa 
oled kohale jõudnud, näed kaugemale."

Tundmatu autor 
„Life is like a coin. You can spend it 

any way you like, but you only spend it 
once."

Dickso
„Tark inimene ei raiska kunagi aega 

kaotuste üle kurvastamiseks, vaid püüab 
rõõmsal meelel oma haavad kinni 

siduda."
Shakespeare 

„Sõbra ustavus on vajalik ka õnnes, 
õnnetuses on see aga täiesti 

hädavajalik."
Seneca

„Haridus on see, mida enamik saab, 
paljud edasi annavad ja vähesed 

omavad."

Lugejate kätte 
on jõudnud 
selle semestri

Tudengileht. 
Taaskord on
pajatada lehel 
nii mõndagi uut 
ja huvitavat. 
EBSi vilistlane
Siim Raie
jagab
tudengitega 
oma kogemusi 
ja soovitusi. 
Põnev
persoonilugu
EBSis
õppivatest
andekatest
võrkpalluritest, 
kes mängivad 
naiskonnas

EBS/Milstrand. Kõik ebsikad on oodatud

mailto:tudengiieht@ebs.ee
http://tudengileht.ebs.ee


Junior Management School aitab otsuseid teha
Triin Rebane 
BBL-2
triin.rebane@ebs.ee

EBSi programm Junior Management School (JMS) on suunatud gümnasistidele, aitamaks neil teha õigeid erialavalikuid. JMS pakub võimaluse tutvuda ülikooli 
erialade ja õppejõududega juba enne sisseastumist. Tulevane tudeng saab oma tuleviku üle otsustada teadmiste ja kogemuste, mitte pelgalt arvamuse põhjal.

EBSi õppejõul Tiina Tšatšual on väga hea meel, et EBS on Junior Management Schooli programmi ellu kutsunud. Tema arvates on ülikooli astumisel äärmiselt 
vajalik eelnev kogemus. Levivad kuuldused ning avatud uste päevad pole tihti piisavad, et langetada nii tähtis otsus nagu seda on ülikooli ning eriala valik.

T at ua arvates on oluline, et tulevane tudeng saab enne sisseastumist ülevaate, mida üks või teine eriala tähendab ning kuidas selle eriala praktiline pool päris elus 
võiks hakata välja nägema. Näiteks üks kursuslane arvas, et turundus tähendab eelkõige firma esindamist ning säravat suhtlemist. Tegelikus elus tähendab turundus 
pigem palju analüüsi, arvutamist ning igavat paberitööd ja alles siis säravat üritust. T at ua sõnul on ka tähtis, et tekiks arusaam, kuidas ülikoolis õppetöö toimub 
kuidas toimuvad loengud, kui pingeline on õppeaeg, millised on ülikooli tugisüsteemid ning mida ülikoolielu endast üldse kujutab. JMS annab vastuse kõikidele 
eelmainitud küsimustele.

JMSi läbinud Kaspar Kägu liitus programmiga, et näha, mida EBS ning seäl õpetatavad ained endast kujutavad. Põnevaimaks osutus Tiina Tsatma kursus 
Turundus ja suhtekorraldus , kuna õppejõud suutis aine teha äärmiselt põnevaks, tuues palju elulisi näiteid. Seevastu kõige rohkem kasu oli Endel Laanvee kursusest 
Kuidas suhelda erinevate kultuuridega? , kus tehti mitmesuguseid kodutöid, mis tal siiani alles ning mille teadmisi on Kaspar juba praktiseerinud. Kaspar soovitaks 

JMSi eelkõige gümnasistidele, kes ei suuda otsustada, millist eriala õppima minna. Tema arvates tuleks valida eriala, mis endale kõige põnevam tundub, mitte järgida 
teiste soovitusi või võtta kuulda üldsuse arvamust. Kõik tuleb ise läbi proovida! Hetkel õpib Kaspar EBSi Suprema Academy's. Kaspari ülikoolivalikut mõjutas mingil 
määral ka JMS, kuid lõpliku otsuse langetas ta lähtudes erialast.

Annika Kaabel soovis EBSi minna juba enne Junior Management Schooli programmiga liitumist. JMSi astus Annika algul ainult selle pärast, et parimatele 
lõpetajatele lubati stipendiumi. Kahjuks pole ta stipendiumist siiani rohkem midagi kuulnud. Sellegipoolest jäi Annika läbitud kursustega rahule. Annikale meeldis 
kõige rohkem Endel Laanvee kursus, kus Laanvee rääkis väga palju oma kogemustest ning loengud ei olnud üles ehitatud ainult faktidele. Kursused olid elavad ning 
praktilised. Loomulikult mängis JMS rolli ka ülikooli valikul. Praegu õpib Annika EBSis võõrkeelte ning ärikorralduse erialal.

T5at$uad paneb imestama noorte sihikindlus ning töökus. Paljud JMSi kursuslased sõidavad viis tundi bussiga edasi-tagasi, et osaleda loengus ning seda veel reede 
õhtul pärast pikka ning väsitavat koolinädalat. Ju siis on Junior Management Schooli programm tõesti eriline, kui paneb ka veel reedel õhtul noored õppima ning 
nende silmad särama!

Mida arvavad uued rebased EBSist pärast paari esimest 
kuud koolis?
Triin Rebane 
BBL-2
Triin.Rebane@ebs.
Grete, BBA-1 Suprema:
Kui Grete internetis Suprema Academy programmist luges, teadis ta kohe, et sinna peab ta saama. Grete sihib 
investeerimisalase hariduse poole ning seetõttu ei olnud ülikooli vahetamine mingi probleem. Eelnevalt oli ta ühe aasta 
tudeerinud Tallinna Tehnikaülikoolis.

Grete ootab EBSilt haridust, millel on perspektiivi ka välismaal, ning personaalsust ja individuaalset lähenemist. Hallis 
massis olemisest oli ta väsinud. Oma esimese kuuga EBSis on Grete äärmiselt rahul! Kõik ained tunduvad huvitavad 
ning isegi kodutöid teeb ta suurima heameelega. Õppimist ei võta ta enam kui kohustust, vaid kui vahendit, mis viib 
teda edasi.

Üheks plussiks peab Grete ka EBSis õpetatud eesmärkide püstitamist. Grete sõnul liikus ta ka enne mingis suunas, kuid 
ainult jumal teab, kuhu täpselt. Nüüd on Gretel kindlad eesmärgid, mida teha, millal teha ning kuhu tulevikus jõuda.

Õppejõudude puhul meeldib Gretele peamiselt nende suhtlusoskus. Nad teavad palju ning oskavad seda ka oma 
õpilastele edasi anda. Grete arvates on hea seegi, et alati saab tunnis kaasa rääkida, arvamust avaldada või isegi 
tulihingeliselt vaielda.

Liisa, BBA-1:
Liisa astus EBSi sellepärast, et talle tundus see õige kooli ning suunana. Ka tema isa on 
EBSi lõpetanud ning seetõttu ei olnud otsuse langetamine üldse raske.

Grete BBA

Algul valis Liisa erialaks võõrkeeled ning ärikorralduse, kuid juba nädal aega pärast kooli algust vahetas ta oma eriala 
rahvusvahelise ärijuhtimise vastu. Põhjus selleks oli lihtne. Liisa soovis õppida rohkem majandust ning võõrkeeled ning 
ärikorraldus ei võimaldanud seda piisavalt.

Oma esimese kuuga EBSis on Liisa väga rahul. Sisseelamine läks hõlpsasti, sest kõik inimesed on äärmiselt sõbralikud ning 
vastutulelikud. Alguses oli raske haijuda uue õppekorraldusega. Näiteks tundusid loengud Liisale väga pikad. Siiski nüüd 
on ta sellega ära haijunud ning kõik läheb juba ladusamalt.

Annika, BBL-1:
Enne ülikooli astumist puutus Annika EBSiga kokku Junior Management Schoolis. Seäl koges 
ta, et EBSis ei õpetata ainult igavat teooriat, vaid tuuakse näiteid ka tänapäeva elust. Just 

Liisa BBA- l  seetõttu langes tema ülikoolivalik EBSi kasuks. Lisaks leiab Annika, et võõrkeeled ning
ärikorraldus on tema jaoks just see õige eriala natukene keeli, äri ning majandust.
Oma esimese kuuga EBSis on Annika rahule jäänud, kuid kunagi ei saa millegagi absoluutselt 

rahul olla. Kõige rohkem meeldivad talle, et loengud hakkavad lOst ning et EBSis on personaalne suhtumine. Tudengitel pole 
mingeid numbreid, mille järgi neid teatakse, nagu mujal ülikoolides.

Lisaks on ka õppejõud väga omapärased. Igaühel on oma niiöelda kiiks küljes, millega hakkab juba vaikselt ära haijuma. 
Annika sõnul pole õppejõudude puhul ka märgata, et nad õpetatavast ainest tüdinud oleksid. Hoopis vastupidi, nad on oma 
ainest kõik vaimustuses ning seetõttu tekitavad ka tudengis aine vastu rohkem huvi.

mailto:triin.rebane@ebs.ee


Üliõpilasorganisatsioonid 
Kellele ja milieks?
Karin Laurima 
BBL-3
karin. laurima@ ebs .ee

Hans Lõugas
Usun, et paljudel on ajalootundidest meelde jäänud Eesti sinimustvalge lipu saamislugu.
1870. aastal asutatud Eesti Üliõpilaste Selts üritas aastal 1881 ennast registreerida üliõpilaskorporatsiooniks Vironia nime all. 
Korporatsiooni värvidena tekkis idee kasutada sinimustvalget kombinatsiooni.

Nagu näha, on üliõpilasühendused Eestis tegutsenud juba 136 aastat ning on senini populaarsed. Eesti Üliõpilaste Seltsi (EÜS) 
liikmeteks on näiteks sellised tuntud inimesed nagu Ain Kaalep, Andrus Kivirähk, Jaan Kross, Mart Laar, Kiur Aarma, Indrek Tarand 
jt.

Olen ise küll üliõpilane, kuid ei tea üliõpilasorganisatsioonidest just palju ja  otsustasin vestelda korp! Amicitia abiesinaise Kärt 
Rüütli (KR) ja  EÜSi esimehe Hans Lõugasega (HL), et üliõpilasühenduste teema selgemaks saada.

Mille poolest erineb üks korporatsioon teisest?
KR: Siinkohal võib välja tuua välised märgid, mille abil saab juba peale vaadates üht korporatsiooni teisest eristada. Amicitia kasutab oma värvivara, mille hulka 
kuuluvad näiteks tekkel, värvilint, vapp ja lipp, mille värvikombinatsioon on sirelililla-tumeroheline-kuldne. Need värvid sümboliseerivad meie jaoks vastavalt 
julgust, lootust ja ausust põhimõtteid, mida nii korp! kui ka iga selle liige au sees hoiab. Välja võiks tuua ka meie lipukiija, mida saab lugeda meie vapi kilbilt: 
per aspera ad astra ehk läbi raskuste tähtede poole. Niisugune lipukiri valiti 1924. aastal, kui Amicitia asutati, kuna tol ajal oli väga raske end ülikoolis õppiva 
naise ja ka naiskorporandina kehtestada. Oli see ju tol ajal meeste pärusmaa. Korporatsioonid ei erine teineteisest ainult väliste sümbolite, vaid ka inimeste, 
mitmete põhimõtete ja tavade poolest, ent neid ei ole võimalik kiijalikult kõrvutada selles osas tuleks hoopis ise järele vaadata.
Kes on need üliõpilased, kes astuvad üliõpilasorganisatsioonidesse?
HL: EÜS on üks kodanikuaktiivsuse vorm, nii et on loomulik, et EÜSi astuvad aktiivsemad üliõpilased, kes vaatavad ühiskonnas ringi lahtiste silmadega.
Kas korporatsioonide vahel on tunda ka konkurentsi?
KR: Korporatsioonid on omavahel tihedas läbikäimises ja soojades suhetes. Me eksisteerime ühtse akadeemilise perena ega konkureeri omavahel. Amicitia 
eesmärk ei ole oma tegevusega või vastuvõetud liikmete arvuga teisi korporatsioone edestada, vaid omaenda elujõulisust säilitada. Paraku on aga ikka nii, et 
inimene teeb kõikide korporatsioonide hulgast valiku. Sellise otsuse tegemine ei ole enamasti ratsionaalne ega põhine seega objektiivsetel kaalutlustel. Pigem 
on tegu igaühe sisetundega, äratundmisega, et see korp! on õige koht, sest inimesed, põhimõtted ja üldine õhustik konvendis (korter või maja, kus liikmed koos 
käivad) on selle konkreetse inimese jaoks sobivad.
Mis on ühe üliõpilasorganisatsiooni tegevuse eesmärk?
HL: EÜSi-taoliste üliõpilasorganisatsioonide kooskäimise ja tegevuse üks eesmärke on anda oma liikmetele veelgi parem ettevalmistus eluks näiteks 
koosolekute, arutluste ja hääletamiste eesmärk on edendada demokraatlikke väärtusi ja tegevusi. Väga tähtis on ka kultuuriline osa, st aetakse Eesti asja. EÜSil 
on selles suhtes ainulaadne ajalugu, mille näiteks võib olla riigilipuks saanud sinimustvalge lipp. Aga muidugi ei saa unustada lihtsalt lõbusat tudengielu, mis 
käib ülikoolis õppimise juurde. EÜSi eesmärk on varustada oma liikmeid eluks vajalike oskuste ja väärtustega, tähtsustada eestlust igas mõttes ning ühiselt 
tudengielu elada.
Miks sina EÜSi liikmeks astusid?
HL: Kui mina tutvusin EÜSis sajanditevanuste tudengielu kommetega, andis see mingi erilise tunde, et olen üks osa protsessist, mis ulatub üle aastasadade.

Neetud MSN ja muud loomad
Triin Rebane 
BBL-2
triin.rebane@ebs.ee

Viimasel ajal on koolis poleemika, et tudengid kasutavad loengutes sülearvuteid. Pahameelt tekitab see nii õppejõududes kui ka 
tudengites endis.

Sülearvuteid kasutavad tudengid võib jagada kaheks ühed kasutavad arvutit loengutes meelelahutuseks, teised seevastu konspekteerimiseks. Loomulikult on 
loengumateijali konspekteerimine igati õigustatud, kui aga vahepeal ei tegeleta teemaväliste asjadega ning pannakse loengus toimuvat tähele. Enamasti on 
läpakate kasutajad aga loengumaailmast väga kaugel. Süüdi selles on MSN ja muud loomad. Termini muud loomad alla võib asetada igasugused arvutiga seotud 
tegevused nagu Internetis surfamine, arvutimängud ning videote või filmide vaatamine.

Sülearvutite kasutamine loengutes on mind hakanud häirima viimaste kuude jooksul. Kas läpakaid on loengutesse juurde ilmunud või olen ise üritanud rohkem 
keskenduda, ei oska öelda. Küll aga kinnitan, et pidev klaviatuuriklõbin ei sega ainult mind, vaid ka teisi tudengeid ning õppejõude.

Sülearvutitel klõbistajad segavad õppejõude loengute andmisel ning õpilasi loengus kaasatöötamisel. Tudengitele, kes soovivad loengutes tarkust omandada, 
mitte aga MSNis juttu puhuda ning jumal teab veel mida teha, on läpakad ning nende kasutajad tõeline nuhtlus. Pidev klahviklõbin segab tahes-tahtmata 
keskendumist. Samuti ei tea läpakasõltlased enamik ajast, millega loengus parajasti tegeletakse või kus on harjutuse järg. Loeng aina venib ning venib, kuna 
alatasa peab neile seletama, mis toimub või mida õppejõud küsis ning millele ta nüüd vastust ootab. Tihtilugu kannatavad arvutite all ka grupitööd. See on aga 
ebameeldiv ning häirib kõiki ülejäänud loenguruumis viibivaid inimesi. Samuti on see äärmiselt lugupidamatu ning ebaviisakas.

Muidugi ei mõista ma hukka kõiki arvutikasutajaid. On äärmiselt loogiline, et vahel harva on vaja mõni tähtis asi loengu ajal korda saata. Olgu see siis 
tööülesanne, hilinenud kodutöö vormistamine või hoopis midagi muud. Olen isegi kiirel perioodil pidanud loengu ajal mõne meili saatma või oma kodutööle 
viimase lihvi andma. Siiski olen proovinud seda vältida. Samuti olen mõistnud, kui palju tegelikult segab arvuti koolielu, eriti veel MSN. Täiesti arusaadav, et 
sõpradega vestelda on mõnusam kui koolitööd teha, ning seetõttu lükkuvad tööülesanded aina edasi ja edasi. Minu meelest on moodne suhtlusvahend justkui 
nakkushaigus, mis üha levib ning süveneb. Kel vähegi võimalik, siis soovitaksin sellest hoiduda. Vähemalt töö tegemise ajaks. Kahjuks pole sõltlastele veel 
vaktsiini leiutatud.

Läpakasõltlastest tudengid võiksid mõelda, kas loengusse ikka tasub minna, kui nende kohalviibimine pigem häirib kui rõõmustab. Tean, et mõnes loengus saab 
osavõtu eest punkte, kuid sinna võiks tulla ilma oma nii öelda parima sõbrata. Leian, et poolteist tundi saab ilma MSNi ja muude vidinateta täiesti üle elada. Ka 
ilma arvutita saab loengus ilusti hakkama. Kaastudengid ning õppejõud on rõõmsamad ning ise saad jälle targemaks! Oleme ju ülikooli tulnud tarkust 
omandama, mitte klahvidega klõbistama ning teiste aega raiskama.

mailto:triin.rebane@ebs.ee


Eestis tegutsevaid üliõpilaskorporatsioone ja -seltse
Karin Laurima 
BBL-3
karin.laurima@ebs.ee

EÜS Põhjala
Koht: Tartu, Tallinn
Kellele: kõigile organiseerumata mees-ja 
naissoost üliõpilastele 
Milleks: EÜS Põhjala peaks sobima 
inimesele (üliõpilasele), kellele meeldib 
ennast teostada ka väljaspool loengusaale. 
Seda saab teha lauldes, tantsides või ka 
teatrit tehes. Pidevalt toimuvad Põhjalas 
kõikvõimalikel teemadel arutlusõhtud, 
ettekanded, nii vähem- kui ka enamtõsised 
vestlused. Põhjala pakub oma liikmetele 
võimalust organiseerida peo-, tee- ja 
õlleõhtuid, aga ka mis tahes muus sobivas 
vormis üritusi. Üheskoos käiakse matkadel, 
aeg-ajalt toimuvad piknikud ja väljasõidud. 
Traditsioonilised on seltsi suve- ja 
talvepäevad. Kõige enam kujutab EÜS 
Põhjala endast toredate ja sõbralike 
inimeste seltskonda, kellele on lisaks 
mõnusale äraolemisele tähtis ka ennast 
harida, arendada ja Eesti elu tundma 
õppida ning selle parandamisele kaasa 
aidata.
Vaata lisaks http://www.pohjala.ee/

Korp! Lembela
Koht: Tallinn 
Kellele: naisüliõpilastele
Milleks: Käiakse koos teatris, spordiüritustel, suve-ja talvepäevadel, 
võetakse osa teiste organisatsioonide korraldatud üritustest, tähistatakse 
tähtpäevi, peetakse lembe-ja naljalaulude võistlusi. Alati on osa võetud ka 
volbriüritustest Tartus ning Balti Rahvaste Kommersist.
Vaata lisaks http://www.lembela.ee/
Eesti Üliõpilaste Selts 
Koht: Tartu, Tallinn 
Kellele: eesti soost meesüliõpilastele 

Milleks: Korp! Leola eesmärk on ühendada Milleks: Vaimse arengu mõjuvaks teguriks on tõsine teaduslik töö. Seepärast 
üliõpilased, kellel on ühised vaated ja huvidnõuab Eesti Üliõpilaste Selts (EÜS), et iga EÜSi liige kui üliõpilane selle 
rahvusliku vaimu ja kultuuri süvendamise, sõna igas mõttes paneks kõige suuremat rõhku nii oma valitud õppeaine 
harituse taseme tõstmise, inseneriteaduste omandamisele kui ka tutvumisele teiste teadusharudega. Selts tahab oma 
omandamise ja arendamise ning distsipliini jõude rakendada Eesti rahva ja riigi igakülgse kultuurilise, eriti vaimse ja

Korp!Leola
Kus: Tallinn
Kellele: endistele ja praegustele 
meesüliõpilastele

ja vastastikuse abistamise küsimustes. 
Vaata lisaks http://www.leola.ee

majandusliku edendamise teenistusse. EÜS ja ta liikmed seisavad iseseisva 
ja demokraatliku Eesti Vabariigi ideaali eest ning nad on ka valmis ja 
kohustatud võitlema iseseisva ja demokraatliku Eesti Vabariigi olemasolu 
eest.
Vaara lisaks http://www.eys.ee/

Korp! Vironia
Koht: Tallinn, Tartu 
Kellele: eesti soost meesüliõpilastele 
Milleks: Korp! Vironia kui eestimeelne 
seltskondlik organisatsioon seab oma 
tegevuse sihiks viroonlaste igakülgse 
harimise ja kasvatamise vaba Eesti 
vaimus. Kõige olulisem kogemus, mida 
korporatsioonis tegutsemine oma 
liikmetele pakub, on osaleda 
demokraatliku organisatsiooni 
toimimises ja selle juhtimises. Paljud 
korp! Vironia liikmed saavad just siit 
oma esimesed kogemused rühmatöös, 
inimeste juhtimises ja oma ideede 
teostamises. Teine suund, mida korp! 
Vironia oma tegevusega katta püüab, 
on liikmete intellektuaalne areng ja 
seltskondlik kasvatus. Lisaks sügavatele 
erialateadmistele vajab harmooniliselt 
arenenud isiksus ettekujutust ka teistes 
teadusvaldkondades toimuvast ja 
viisakate käitumistavade omandamist. 
Vaata lisaks http://www.vironia.ee/

Korp! Fraternitas Liviensis
Koht: Tallinn, Tartu 
Kellele: liikmeteks võivad olla eesti 
soost päevases õppevormis õppivad 
meesüliõpilased.
Milleks: Korp! Fraternitas Liviensise 
lipukiijaks on vendlus, ausus, hoolsus. 
Igal nädalal toimuvad koosolekud, 
rebaskolleegiumid, cantustunnid. 
Peetakse referaat- ja õlleõhtuid, 
toimuvad tantsukursused ja 
spordiüritused.
Vaata lisaks http://www.liviensis.ee/

Volbirongkäigul 30. aprillil 2006, EÜSi liikmed laulavad Tartu Ülikooli peahoone ees

Korp! Tehnola
Koht: Tallinn
Kellele: õppivatele meesüliõpilastele 
Milleks: Korp! Tehnola eesmärk on luua ühise 
korralduse alusel oma liikmete vahel vennalik 
ühendus, arendada liikmeid vaimselt, füüsiliselt ja 
kasvatuslikult, kujundada neis akadeemilisi 
kombeid, distsipliini ja suhtlemisoskust, aidata 
kaasa Eesti rahvuskultuuri, majanduse ja tehnika 
arendamisele, kasvatada oma liikmeist tublisid ja 
ausaid eesti mehi, kes oleksid kasulikud oma riigile 
ja rahvale.
Vaata lisaks http://www.tehnola.ee

Üliõpilaste Selts Raimla
Koht: Tartu
Kellele: meesüliõpilastele 
Milleks: Ligi 85 aastat on Raimla ühendanud 
mehi, kelle vaimule jääb pelgalt õllest ja 
koolipingist väheseks.
Vaata lisaks http://www.raimla.ee/

Korp! Sakala
Koht: Tartu, Tallinn 
Kellele: meesüliõpilastele
Milleks: Korp! Sakala siht on tugevdada akadeemilist 
ühtekuuluvustunnet ja toetada oma liikmeid 
moraalselt ja aineliselt. Oma tegevusega soovib Sakala 
aidata kaasa Eesti omariikluse kindlustamisele, 
kultuuri säilitamisele ja arendamisele ning 
demokraatiaideede realiseerimisele. Korporatsiooni 
peapõhimõteteks on rahvuslus, rahvameelsus, keha 
karastus ja tervishoid, eneseharimine ning lipukiri 
Üks kõigi eest, kõik ühe eest, mis loob raudse jõu ja 
sideme.
Vaata lisaks http://www.korpsakala.ee/

H Naisüliõpilastele H Meesüliõpilastele H Nais- ja meesüliõpilastele
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Vahetusüliõpilasena Tecnolõgico de 
Monterrey ülikoolis Mehhikos
Karin Laurima 
BBL-3
karin.laurima@ebs.ee

Maris Pästlane on üks vähestest üliõpilastest, kes ei läinud välismaale õppima Erasmuse programmi kaudu. Erasmuse programm hõlmab vaid Euroopa riike, 
kuid Mehhikos õppimine tundus nii vaimustav, et isegi stipendiumi mittesaamine ei kõigutanud Marise otsust.

Kui Mehhikos õppimine tundub sulle ahvatlev, loe Marise soovitusi ja tähelepanekuid.

* Tecnolõgico de Monterrey asub Monterreys, mis on oma viie miljoni elanikuga suuruselt kolmas linn Mehhikos. Monterrey asub Mehhiko kirdeosas. 
Ülikoolis õpib 15 000 õpilast ning sel aastal on kool ligi 600 välisüliõpilase võrra rikkam.
* Erasmuse buddy'd. Kõigil, kes soovi avaldavad, on võimalus saada endale tuutor, kes tuleb lennujaama 
vastu ning aitab välisüliõpilasel uue keskkonnaga kohaneda. Tuutoriteks on kohalikud üliõpilased ning 
seega on nad kasulikud keelepraktika ja ümbrusega tutvumise suhtes. Kindlasti on tuutorid lüliks uute 
sõprussuhete loomisel.
* Elamine. Koolil on ühiselamud, milles elamine maksab 2021 dollarit semestris. Hind sisaldab 
kommunaalmakse ja internetiühendust. Kasulik on ise üürikorter otsida, sest ühiselamu hinnaga võrreldes 
maksab Maris enda leitud korteri eest 190 dollarit kuus pluss kommunaalmaksud, mis teeb lisaks umbes 
20 dollarit.
* Söögi peale peaks arvestama umbes 200 dollarit kuus.
* Transpordihinnad on Mehhikos Eestiga sarnased. Näiteks bussipilet maksab Eesti rahasse 
ümberarvutatult seitse krooni.
* Ilm. Suvi on Monterreys väga kuiv ja palav. Kõige kuumemad kuud on juuli ja august, mil temperatuur 
tõuseb 40 °C-ni. Sügis on vihmasem ning keskmine temperatuur on 15 °C ringis. Talvel termomeeter naljalt 
alla nulli ei näita.
* Ööelu. Enamik baare ja klubisid asub piirkonnas nimega Barrio Antiguo, ülikoolist taksoga sõites umbes 
seitsme minuti kaugusel. Sissepääs klubisse maksab keskmiselt 15 dollarit, kuid on päevi, mil sissepääs on prii või prii ainult naistele. Barrio Antiguos on ka 
pidusid, kus 12 dollaris sisaldub nii sissepääs klubisse kui ka avatud baar (kõik joogid tasuta) umbes kella kaheni. Bar Rio, Coco-Loco ja Spa on klubid, mida 
tasub kindlasti külastada.
+ Raha. Kaasa tasub võtta sularaha või krediitkaart (Maestro, VISA). Deebetkaart ei pruugi kõikjal toimida.
* Palju kulub raamatutele ja õpikutele, mida on loengute tarvis vaja osta. Üks raamat maksab ligi 35 dollarit.
+ Sportimisvõimalused. Kooli jõusaal ning aeroobika- ja tantsuklassid on üliõpilastele tasuta.
* Kindlasti tuleb teha tervisekindlustus. On võimalik osta ka koolipoolne tervisekindlustus, mis maksab 253 dollarit.

Maris vasakul

Miss TTÜ 2007
12. oktoobril toimus Tallinna Tehnikaülikooli aulas Miss TTÜ 2007 eelvoor, kus võistlema tulnud 23 neiu hulgast 
valiti välja kaheksa finalisti kaheksa kõige särtsakamat, omapärasemat ja kaunimat.

Rebimine oli tihe, kuna eranditult kõik tüdrukud olid väga ilusad (tsiteerides meie veini- ja reisisponsorit Raivo 
Raidamit firmast Massandra: Sellist paraadi pole ma enne näinud! ). Ometigi tuli liikumis-, tutvustus-ja tantsuvooru 
põhjal züriil oma otsus langetada ning kaheksa parimat said välja selgitatud:

Mariliis Rahkema ärindus 
Ingrid Kõks tootearendus ja tootmistehnika 
Julia Völossanova äriinfotehnoloogia 
Mairi Zernand logistika 
Kristiina Talts geenitehnoloogia 
Triin Päärmann tootearendus ja tootmistehnika 
Katrin Rosse ärindus
Liis Getter Silberg arvuti-ja süsteemitehnika

Miss TTÜ 2007 lõppvõistlus, kus selgitatakse välja Tehnikaülikooli esikaunitar terveks järgnevaks aastaks, toimub aga 
23. novembril klubis Parlament. Tegemist on 15. missivalimisega TTÜ ajaloos ning juubeliürituse puhul tõotab õhtu 
tulla eriti suurejooneline. Näha saab professionaalse lavastaja ja koreograafi kokkupandud lavashow'd stiilseid ja
säravaid missikandidaate, kelle hulgast ka publikul on kohapeal võimalik oma lemmik valida. Peaesinejana astub üles ^  ^
Blind ja missivoorude vahel saab näha ka vahvaid Üllatusesinejaid. Kõks, Julia Volossanova, Mairi Zernand, Kristiina läits, Triin

Päärmann, ees Katrin Rosse ja Liis Getter Silberg

Enne otsustavat õhtut on kaunitarid aga pidevas liikumises, neid ootab võimas karussell: tüdrukud mängivad bowlingut ja jääkeeglit, sõidavad kardiga, õpivad 
lilleseadet, käivad toidukoolitusel, veinikoolitusel, kokteiliõhtul ja tähetornis ning nagu sellest poleks veel vähe treenivad ja tantsivad nagu segased! 
Missikandidaatide ja nende tegemistega on varem võimalik tutvuda ja oma lemmiku poolt hääletada portaalis www.u-pop.ee ja kodulehel www.best.ee/miss. 
Samuti on kõik oodatud oma silmaga jälgima Miss TTÜ eelesinemist 18. novembril klubis Parlament, kus tüdrukud Mr. Happymanile vahelduseks oma tantsukava 
esitavad.

Miss TTÜ on tugeva traditsiooniga üritus, mida tudengiorganisatsioon BEST-Estonia korraldab juba aastast 1992. Ettevõtmine on iga aastaga üha uhkema jume 
saanud ja esialgsest Glehni lossi kinnisest üritusest on praeguseks kujunenud suurejooneline klubiüritus, mis eelmisel aastal meelitas kohale rekordarvu külastajaid 

ligi paar tuhat inimest. Kuigi asja korraldavad TTÜ tudengid, ei ole üritus enam ammu suunatud pelgalt tipikatele, vaid tegemist on peoga, kuhu oodatakse kõiki 
Eesti noori!

Ehkki TTÜ missivalimised ja kaijääriüritus Võti Tulevikku on BEST-Estonia suurimad Eesti-sisesed ettevõtmised, on BESTi tähtsaim tegevus tegelikult korraldada 
rahvusvahelisi hooajakursusi. Organisatsiooniga lähemalt tutvumiseks tasub kindlasti külastada kodulehte www.best.ee.
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EBSi üliõpilastööde konkurss 2006
VA!NAllan Allmere 

Haridusnõukoja juht 
EBSi Üliõpilasesindus

& PARTNERS
EBSi üliõpilastööde konkurss on EBSi traditsiooniline üritus, mille eesmärk on 
akadeemilist kultuuri mitmekesistada. Konkursi lõppvooru võisid tulla kuulama kõik 
huvilised, nägemaks milline peaks üks korralik uurimustöö välja nägema või 
kuulamaks huvitavaid ettekandeid erinevatel teemadel.

26. oktoobril toimus EBSi aulas üliõpilastööde konkursi lõppvoor, kuhu tuli ettekandeid tegema iga grupi 
paremik. Üliõpilastööde konkursile laekus kokku 26 tööd, mis jagunesid kolme rühma: kursuse-, 
bakalaureuse-ja magistritööd. Lõppvooru jõudsid vaid paremad: üks kursusetöö, neli bakalaureusetööd 
ja kolm magistritööd.
Kõige paremale tööle anti välja ka Eesti Noortekoja eriauhind, milleks oli Balti Kella välja pandud 
käekell. Samuti toetas üritust koolitusfirma Väin & Partnerid.
Hindamiskomisjoni kuulusid Tõnu Kaarelson, Katri Kerem, Mari Kooskora, Alari Puiju, Peep Sillandi,
Peeter Tars ja Allan Allmere.
Kuulanud ära lõppvooru pääsenud tööd, otsustas komisjon hinnata 2006. aasta üliõpilastööde konkursi 
töid järgnevalt:

Kursusetööd
Triin Rebase Mõttemaailmateooria ja autism . Juhendaja prof Jaan Ennulo. Autasustada 1000 kroonise 
rahalise preemiaga ja anda üle EBSi sümboliga meene Zen Garden.

Bakalaureusetööd
I koht: Mairi Tamm Partnerlus Helmes AS näitel. Juhendaja prof Ruth Alas. Autasustada 4000 
kroonise rahalise preemiaga.
II koht: Sigrid Joon The Development of the Positioning Strategy of Cruise Baltic for Historical Heritage of Tallinn . Juhendaja Elena Pruvli. Autasustada 
2000 kroonise rahalise preemiaga ja anda üle EBSi sümboliga meene Zen Garden.
III koht: Helen Märtsoo ja Kaupo Mägi Innovatsioonikäsitused Eesti tootmisettevõtetes aastal 2005 . Juhendaja Ants Kraus. Autasustada 1000 kroonise 
rahalise preemiaga ja firma Väin & Partnerid audioseminariga Tee oma mõte teoks .

Ära märkida Alissa Normani bakalaureusetöö Entrepreneurship and Equilibrium:
A Comparative Analysis of the Ideas of Israel Kirzner and Joseph Schumpeter . Autasustada tänukirjaga ja anda üle EB Si sümboliga meene Zen Garden. 

Magistritööd
I koht: Tiit Sarv Mess turunduskommunikatsiooni kanalina Tallinna Toidumessi näitel. Juhendaja dotsent Ann Vihalem. Autasustada 4000 kroonise rahalise 
preemiaga ja firma Väin & Partnerid tasuta koolituspääsmega.
II koht: Riina Koris Emotional Image of a Brand Through Brand Personality: EBS and the Ideal Business School as an Example . Juhendaja Jan Andresoo. 
Autasustada 2000 kroonise preemiaga ja firma Väin & Partnerid audioseminariga Tee oma mõte teoks .
III koht: Karin Krusta Ärianalüüs, selle kasu ja mõõtmine . Juhendaja Hele Hammer. Autasustada 1000 kroonise rahalise preemiaga ja anda üle EBSi 
sümboliga malelaud.

Eesti Noortekoja eriauhind
Eesti Noortekoja otsusel valiti parimaks tööks Mairi Tamme bakalaureusetöö Partnerlus Helmes AS näitel. Juhendaja prof Ruth Alas. Autasustada Balti Kell 
ASi *

St. Petersburg 
ERASMUS Taking Over
Jevgenia Vannari 
IntBBA-2
Jevgenia.Vannari(S)ebs.ee

Traditions are everything between the 19  ̂and 22^ of October, EBS' ERASMUS students visited St. Petersburg for the 4th time, and it seems to me that 
they all enjoyed the trip very much. If you haven't been to the Cultural Capital of Russia, here is a brief tour around it.
Bridges The V enice of the North has over 500 bridges ranging in styles. The highlights include the very narrow pedestrian Lions and Bank chain bridges, 
the unique Medieval and Modern styled Bolshoi Okhtinsky Bridge, and the giant drawbridges which span the wide Neva River. During the night tour around 
St. Petersburg we were able to admire the draw bridges and see the city in the moon light.
Monuments - The cultural capital of Russia is decorated with a number of historic and impressive monuments including the "three horsemen" monuments 
which are said to guard the city the triumphal arches which act as a gateway into the city, and the monuments to famous Russian poet Aleksander Pushkin. 
Museums - St. Petersburg is often referred to as the "Gorod Muzei" and locals take great pride in preserving the city and the country's great heritage in scores 
of museums.
Tired but happy the ERASMUS students visited the Hermitage Museum with its massive collection of historical items. As the guide told us, if you view each 
item in the museum for just seven seconds, it would take you 15 years to see everything. So even though we saw only a fraction of what there is to see in the 
Hermitage, everyone was left with the impression that this great place is unforgettable.
Parks - One of St. Petersburg's many claims to fame is that it has more green space than Paris. Whether this is true or not, the city does have some 
exceptionally fine parks and gardens. To see the parks at their best we should return to St. Petersburg in the Spring.
Cathedrals As the former center of a vast and diverse empire, St P etersburg is home to hundreds of different churches representing many denominations 
and faiths. However we believe that it is probably most famous for its collection of Russian Orthodox cathedrals. St. Isaac's Cathedral was the last sight we 
visited and it left a great impression even on those who had been to St. Paul's Cathedral in the Vatican City



James A. Belasco ja Ralph C. Stayer 
„Piisoni lend"
Triin Rebane 
BBL-2
triin.rebane@ebs.ee

Muutugem piisonikaijast metshanede parveks!

Raamatu autorid on USA-s tegutsevad ärimehed. Nad mõlemad on tippjuhid, kes 
on teatud hetkedel ning olukordades oma võimetes kahelnud ning soovinud 
kõigele käega lüüa. Kuid nad on saanud oma takistustest üle tänu õppimisele ning 
uuendustele.

Raamatus Piisoni lend keskendutakse teemadele, mis on seotud inimeste 
juhtimise ning liidri rolliga. Käsitletakse õppimist, fokuseerimist, vastutuse võtmist 
ning kliente. Raamatust tooksin välja kolm punkti, mis jäid enim meelde.

Belasco ja Stayer rõhuvad juhtide õppimisvõimele. Juhid peaksid tunnistama 
tehtud vigu ning nendest õppust võtma. Raske on tunnistada, et oled teinud midagi 
valesti, kuid just selles võib peituda edukuse saladus. Parimateks õpetajateks on 
enda vead, viha ja jonn. Piison (ettevõtte liider ning nii-öelda aju ) peab õppima 
lendama koos metshanede parvega (töötajad)!

HANSAPANK soovitab

A M U  A.  - Ü A t f M  C.  STAVtH

1i%9"
Lisaks tuleks autorite 
meelest muuta liidrirolli 
n i ng  anda  r o h k e m 
vastutust ning võimalusi 
töölistele endale.

Kui alguses keeldutakse suurenenud 
vastutuskoormast (miks teha oma elu 
keerulisemaks ning raskemaks!), siis tuleb 
seda lihtsalt peale suruda.
Hiljem saadakse aru, mis see töötajatele 
endile annab. Nad taipavad, et neid 
usaldatakse ning seetõttu muutuvad nad ka 
ise lojaalsemaks. See parandab nende 
motivatsiooni ning tulemusi. Tähtis on panna 
ka õiged mängijad õigesse kohta.

Kliendid tähtsaim ettevõtte edukuses! 
Klientidega tuleb luua partenrlussuhe. Sina 
annad kliendile vajalikku (toode, teenus) 
ning tema annab sulle (tagasiside). Belasco 
ja Stayer kasutasid kliente oma ettevõtte 
parandamiseks. Teatud aja tagant kutsusid 
nad kokku oma võtmekliendid ning palusid 
neil rääkida firma (ja selle toodete/teenuste) 
plussidest ning miinustest. Sel viisil said 
juhid teada, mis on tehtud hästi ning mis 
võiks olla paremini. Iga kord, kui autorid 
seda praktiseerisid, kasvas nende klientide 
arv ning kasum.

November News from International Relations Department

All on-campus accommodation is located within the colleges which makes it easy to get to 
know people and gives a sense o f belonging to a supportive community

Visiting members of faculty are to be found in the Faculty Lounge, room 110.

Foreign faculty:
- Jeff Jarvis, Monash University (Australia)
October 18 - November 17: New Trends in Marketing: Tourism Industry and 
Marketing
- Alexander Creutzberg, Helsinki School of Economics (Finland)
November 1 November 22: International Economics, Introduction to Economic 
Analysis, Microeconomics
- Gerrit Knodt, Audencia Business School (Nantes, France)
November 7 15: Interpersonal Skills and Leadership
- Jean Gabriel Maurice, Universite de Bretagne Occidentale -  l.A.E 
(Brest, France)
November 13 27: International Business
- Phil Benson, New Mexico State University (USA)
November 14 23: Human Resource Management
- Andrey Kazakov, Arkhangelsk State Technical University (Russia)
November 21 December 6: Doing Business in Russia (English), Basic Marketing 
(Russian)

International events and visits:
Together with ECCH (European Case Clearing House), EB S hosted an International Case 

Method Workshop on October 19-20. Participants from Estonia (including EBS faculty), Russia, Finland, France, UK attended the workshop.
We welcomed a group of international students from Seinäjoki Business School (SBS). 31 students from SBS attended a seminar from October 24 

Doing Business in the Baltic Area, which comprised lectures and company visits.
During the last week of October Lancaster University Management School (LUMS)was visited by EBS 

delegation to agree about the 2+2 degree scheme, which provides an opportunity for EBS Bachelor students to 
study 2 years in the top-ranked UK university and receive the degree on business studies from this globally 
recognized university More news coming in the nearest future. The link to LUMS will provide valuable 
opportunities also for EBS research faculty and doctorate students.

During the same visit Manchester Metropolitan University was visited. News about EBS achievements, new 
programmes and modules were highly appreciated and created a good basis for further discussions.

Group of Tampere University's economic students will be welcomed on November 1 in EBS to discuss the 
study options and the employment situation of masters in economics in Estonia.

EBS is hosting an EIASM (The European Institute for Advanced Studies in Management) workshop on 
Organizational Change and Development in Transitional Countries: What can we learn in Theory and Practice? 

on November 9-10. Chairperson from EBS is professor Ruth Alas.

New international agreements
New exchange agreements, for students and faculty have been signed with:

§ Grenoble Ecole de Management, France 
§ Oxford Brookes University Business School, UK 
More: www.ebs.ee (look for events/üritused)

You find us in room 104. Please feel free to come and talk, ask questions or tell us about interesting items you 
know!

27 on

The Lancaster Leadership Centre - the heart o f LUMS
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Siim Raie: võtke õppelaenu nii vähe 
kui võimalik
Triin Rebane 
BBL-2
triin.rebane@ebs.ee

EBSi ärijuhtimise eriala vilistlane Siim Raie on juba kümme aastat 
töötanud Eesti Kaubandus-Tööstuskojas, hetkel peadirektorina.
Intervjuus vestleb Raie kooli ning töö teemadel.

Miks valisite EBSi?
1995. aastal otsisid paljud noored ärijuhtimise valdkonnas helget tulevikku, ise 
päris täpselt aru saamata, mida õppima suundutakse ja kelleks tahetakse saada.
EBS oli siis juba väga populaarne ja kuna mül polnud välja kujunenud mingit muud 
alternatiivset ega konkreetset kutsumust (päris lapsepõlves tahtsin küll arstiks, 
müürsepaks ja kokaks hakata), siis sai valitud Tallinn ja EBS. Käisin ka Tartu 
ülikooli avatud uste päevadel ja vanemal vennal ühikas külas, aga koht jättis nii 
hirmsa mulje, et see lihtsalt ei tulnud kõne allagi. Tänased õppurite tingimused 
teevad kohati kadedaks.
Mida ootasite EBSilt?
Ega ma osanud midagi oodata. Kool ja eriala tundusid seksikad . Alles hiljem 
selgus, et ökonomeetria käib mulle ülejõu.
Kuidas õpingud möödusid?
Mui olid väga toredad õpingukaaslased, meie õhkkond soosis õppimist ning 
enamik õppeprogrammist oli kvaliteetne. Oma eriarvamust ühe või teise õppejõu 
või Õpetuse kohta me ainult oma teada ka ei jätnud nii mõnigi aine läks 
kordamisele või lektor väljavahetamisele. EBS oli siis veel väiksem ja paindlikum.
Mida EBS teile kõige rohkem andis?
Iga ülikool, kes end ikka ülikooliks nimetada saab, peab olema üles ehitatud nagu 
infoväli, kus on loodud kõik võimalused teadmiste ja oskuste levikuks. Õppurist 
sõltub, kui palju ta on võimeline õpetust vastu võtma ja tahab seda teha. EBS andis 
mulle täpselt seda, mida mina tahtsin vastu võtta. Sidemed koolikaaslaste ja teiste 
mõtlevate inimestega on muidugi osaks sellest infoväljast.
Mida arvate EBSi hariduse konkurentsivõimest?
Ma ei arva, et diplomil on turuväärtust. Vähemalt Eestis loeb minu kogemuse 
põhjal sinu senine tegevus ja isiksuseomadused palju enam kui haridust või kraadi 
tõendav dokument. Mui on põhjust arvata, et teadmised, mida ülikoolides 
ärijuhtimise nime all antakse, oluliselt üksteistest ei erine. Seega on määravaks 
ikkagi inimfaktor õppejõud, kes teadmisi edastavad, ja nende tase ning see, 
millist kontingenti õppureid suudab kool ligi tõmmata. Kui mõlemad omavad 
potentsiaali konkurentsis peale jääda, siis on ka saadav haridus 
konkurentsivõimeline ja diplom hinnas.
Kas teile meenub mõni lõbus seik ülikoolipäevilt?
Ikka meenub, nii klassiruumist kui ka tudengielust. Raske on midagi konkreetset 
välja tuua, aga neli aastat koos inimestega, kes moodustasid B-Teami (meie keelegrupi) olid väga meeleolukad. Lisaks veel suvepäevad ja Tudengilehe 
toimetuse koosolekud.
Kuidas sattusite Eesti Kaubandus-Tööstuskotta? On sel oma „lugu"?
Lugu oli selline, et 1995. aasta sügisel oli EBSi stendil töökuulutus otsitakse reklaamimüügi agenti. Sellele vastanud, töötasin kuu aega ühe projekti 
kallal ja 1996. aastal, teisel kursusel samale kuulutusele vastanud, jäin kauemaks tänaseni. Ega ma tööle minnes täpselt teadnud, kuhu sukeldun. 
Kuidas oma tööga rahul olete?
Olen rahul. Ma ei suudaks teha tööd, mis mulle ei meeldi. Eesti suurima ettevõtlusorganisatsiooni juhtimine on aga mitmekülgne ja huvitav töö.
Milliseid väljakutseid osutas teile Eesti Kaubandus- Tööstuskoda päevil, mil te sinna tööle läksite?
Milliseid väljakutseid pakub asutus teile nüüd?
Olen olnud mitmel ametipostil eelnevalt enamasti turunduses. Väljakutse on jäänud samaks kuidas iga päev kasutada oma oskusi, teadmisi ja võimeid 
parimal viisil, et saavutada organisatsiooni eesmärke. Enesearendamine on samuti pidev väljakutse.
Mis on teie eesmärk organisatsioonis, kus töötate?
Iga juhi eesmärk on tagada organisatsiooni edasikestmine ning areng. Koja puhul on oluliseks tema mõju ettevõtjate huvide esindamisel ja kaitsel ja eks 
seegi mõju on ikka inimestel. Sama tähtis on ka kaasa aidata Eesti ettevõtete kasvule ja laienemisele välisturgudele.
Kas praegune töökoht on teie eluunistus või on teil püüdlus jõuda veel kõrgemale?
Mui on raske uskuda, et keegi siiralt unistab mõnest töökohast või positsioonist. Ja ka ametiposti kõrgus pole iseenesest oluline. Ma olen õnnelik selle üle, 
et elan väga huvitavat elu, väga huvitaval ajal, huvitaval maal ja et ma puutun kokku inimestega, kellelt on midagi õppida. Pealegi on mül lisaks 
Kaubanduskoja peadirektori tööle veel 11 eri ametit/positsiooni/ülesannet ning need hoiavad piisavalt rakkes ja pinges.
Kas praeguse töökohaga ning asutusega olete leidnud nii öelda oma raja elus?
Oma raja suhtes oskan ehk niipalju öelda, et ma arvan, et minust on kujunenud üsna kogenud valitsusvälise organisatsiooni juht ning ettevõtlusekspert. 
Seda rada edasi käia on tõenäoliselt kergem, kui mõnda täiesti uut sisse tallama hakata, aga ma ei välistaks ka seda.
Kas oskaksite anda mõne praktilise nõuande, kuidas saada edukaks ning jääda edukaks?
Ei oska sellist nõu anda. Ma tean, et minu puhul on kasuks tulnud hea kasvatus ja töökus, mis kodust kaasa antud, looduse poolt antud nutikus ja sellele 
lisaks hea haridus. Vähetähtsaks ei pea ma ka üldist positiivset suhtumist ellu ja inimestesse. Negatiivse ja õela suhtumisega oleks väga raske hakkama 
saada kõige selle jamaga, mis iga päev vastu tuleb.
Ja ega edukust ei saagi ju eesmärgiks seada, pigem tuleb ikka tegeleda sellega, mis meeldib ja mis pakub pinget ning püüda olla selles parim. Mõnikord 
tuleb aga vastupidi, õppida armastama seda, mida teed, isegi kui ei ole tegemist kõige huvitavama asjaga. Ma püüan ikka lähtuda mõttest kui sa pole osa 
lahendusest, siis oled osa probleemist. Ja mül on sügav usk kõikide probleemide lahendamise võimalikkusesse rahulikul ja sõbralikul moel.
Üks nõu mül siiski tudengitele on, eriti just ärijuhtimise tudengitele võtke õppelaenu nii vähe kui võimalik! Muidu on teie motivatsioon pärast ülikooli 
lõpetamist ettevõtjaks hakata pärsitud esimesed aastad kuluvad laenu tagasimaksmisele ja alalhoidlikule palgatööle. Suured ideed ja julgus neid 
teostada on meil aga just noortena.

Töökoht: Eesti Kaubandus-Tööstuskoda 
Amet: peadirektor
Eriala EBSis: rahvusvaheline ärijuhtimine (1999)
Ülikoolielu: EBS Üliõpilasesinduse liige koos Herty Tammo ja Jaana Liigandiga. Lisaks sellele veel 
osalemine EBSi Tudengilehe töös.
Edukuse valem: hea kasvatus, töökus, nutikus, haridus, positiivne suhtumine ellu ja inimestesse 
Mõte: Kui sa pole osa lahendusest, oled osa probleemist________________________________________________
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Töökas ja edukas Karoli Hindriks
Liisa Kangust 
BBA-1
Liisa.Kangust@ebs.ee

Õues on jube ilm, kõik on nii hall ja  väljas on kõva tuul. Kuid Karolit see ei kõiguta, ta on 
jätkuvalt rõõmsameelne. Karoli Hindriks on paljudele tuntud eelkõige kui 
„helkuritüdruk", kuid nüüd tegutseb ta rohkem MTV Eesti turundusjuhina. Ning kas 
teadsite, et ta õpib EBSis?

Kust sa pärit oled?
Olen sündinud Kohtla-Järvel ning teisest eluaastast kasvanud Pärnus, nii et põhimõtteliselt olen Pärnu 
tüdruk.
Mis sind Tallinna tõi? Ja kas sulle tundub, et siinne elu on liiga kiire?
Töö ja see melu. Ühel hetkel sõitsin edasi-tagasi, kuid siis mõtlesin, et sellel pole mõtet. Nii tulingi siis 
Tallinna elama. Melu on siin ka piisavalt ja see sobib mulle. Tallinna elu ei ole jube kiire. Olin aasta USAs ja 
New Yorgi elu on kiire, seda võin öelda. Tallinn on selle kõrval mikrosuurlinn ja mulle meeldib siin.
Kus tuli idee teha pehme helkur?
Idee sai alguse sellest, et koolis oli majandusprogramm ning me pidime tegema õpilasfirma. Ja mind valiti 
juhiks, sellest tuli mül hull innustus. Idee tuli sellest, et ma vaatasin oma seljakotti ja seäl oli karvane karu 
ning mõtlesin, et mis oleks, kui see helgiks ja näeks sama nunnu välja. Taustaks oli see, et maanteeamet tegi 
juba helkurikampaaniat. Ja kuna need helkurid olid nii igavad, siis võiks olla ju sellised lahedad.
Kas uusi tooteid ka tuleb?
2002. aastal tegin mütsi, kudusin helkurniidi ja lõnga kokku ja helkis hästi, kuid Eestis tehtud kudum on 
palju kallim kui mujalt toodud. Seega letihind oleks liiga kallis ega tasuks ära. Põhiline kasum tuleb hoopis 
reklaamtellimustelt. Näiteks If Kindlustus on üks pikaajalisemaid kliente, kes siis jagab minu helkureid.
Kuidas MTVsse jõudsid?
Kõik sai alguse ühest arvamusartiklist, oli lihtsalt üks vahva juhus, et ma jäin õigele inimesele silma. Küsiti, 
et kas ma oleks nõus palgatööle tulema, meediavaldkonda. Mõtlesin, et tegelikult olekski õige aeg leida 
helkuritega tegelema keegi uus. Saatsin siis oma CV ära, aga kõik oli vaikne ja ma unustasin juba ära, kuni 
ükspäev tuli kõne, et kas ma intervjuule saan tulla.
Sul on tihe graafik, kus sa oma energiat saad?
Aeg-ajalt on lihtsalt head päevad, vahel mustemad. Olen juba sisse elanud ja sellega haijunud.
Kus oma motivatsiooni võtad?
Elu ise motiveeribki, et kui ma asjast innustun, siis ma teen seda. Kuid ega ma pikka aega jäljest ühte asja teha ei jõua.
Õpid ka EBSis, kuidas sellega lood on?
Õpin rahvusvahelist ärijuhtimist, mül on 20 ainepunkti puudu, olen siiamaani tubli olnud. Kooli suhtes on mül aga praegu motivatsioonipuudus. Lõpetan 
õhtuti nii hilja, et kuidagi ei õnnestu koolimõtteid pähe tuua. Eks ma üritan end kokku võtta, et lähiajal ära lõpetada, muidu see jääb venima.
Miks rahvusvaheline ärijuhtimine?
Valik tuli puhtalt sellest, et olin aasta juba äri juhtinud ja tahtsin teooriat ka juurde saada.
Kas sul äri, MTV ja  EBSi kõrvalt vaba aega ka on?
Ma püüan võtta enda jaoks aega, kuigi alati see ei õnnestu. Hakkasin just tennises käima ja mingu kõik metsa, mina lähen trenni ja kõik. Mui on vaja sellist 
distsipliini.
Kas sul mõnda kodulooma ka on, kelle eest hoolitsed?
Valge kass Sähko. Natuke kahju on temast, sest ma olen ikka terved päevad ära. Aga nüüd viisin ta paariks nädalaks Pärnusse ema juurde. Kurb on küll 
üksinda siin olla, kuid kassile on see ikka parem.
Ekstreemsusi oled teinud?
Langevaijuga olen hüpanud. Väga mõnus oli.
Mida soovitad tudengitele?
Käige mingi aeg kindlasti välismaal õppimas, annab väga palju juurde. Võimaldab näha Eestit teise pilguga. Mina näiteks läksin mõttega, et jään USAsse, kuid 
siis tundsin, et pean ikka tagasi tulema. Ma võin mingi hetk ära käia, kuid tulen tagasi.

Supremakad kartulit võtmas
Triin Reoane 
BBL-2
triin.rebane(5)ebs.ee
Uue kooliaasta eel sõlmiti koostöökokkulepe EBSi ja  Baltimaade parima investeerimispanga Suprema vahel. Sellega pannakse alus 
rahvusvahelisel tasemel investeerimisalase hariduse andmisele Eestis.
Kokkuleppe kohaselt alustas sel õppeaastal tööd Suprema Academy; mis pakub noortele võimaluse omandada EBSis kõrgetasemeline 
investeerimisalane haridus. Programmi parimad lõpetajad saavad asuda tööle investeerimise juhtimisega seotud ettevõtetes ja  
valdkondades üle maailma. Tänaseks on Suprema Academy stipendium omistatud esimesele 15 tudengile, kes õpivad finants- ja  
investeerimiseriala süvendatud õppekava alusel.
Oktoobrikuu esimesel nädalalõpul leidis aset supremakate ehk Suprema Academy tudengite esimene ühisüritus. Tudengeid ootas ees füüsiline jõuproov 
kartulipõllul ning kaijääriredelil, mõnus lõõgastus saunas ning järgmisel päeval ka investeerimiskoolitus.
Kui supremakad kuulsid Suprema Academy koordinaatorilt Kristiina Kägult, et peavad hakkama kartuleid võtma, pidasid nad Kägu juttu vaid naljaks. Keegi ei 
suutnud uskuda, et neid ootab ees päev kartulipõllul. Ehmunud neiud ning noormehed tegid vaid suuri silmi.
Päeva alguses oli kõigil suur tuhin sees. Supremakad hüüdsid muudkui võidu, et kui mõnus vaheldus on kartulipõllul tööd teha. Mõni oli isegi varem oma näpud 
mulda pistnud, kuid enamusele oli see esmakordne kogemus. Tundide möödudes võis kuulda juba virisemist ning kirumist. Ilmselt ei arvanud keegi, et tegemist on 
tõelise kartulivõtuga, kus töö saab tehtud alles siis, kui kõik vaod kartulitest puhtad. Alguses oli osa tudengeid nõus sedalaadi tööd tegema ka tulevikus, kuid 
lõpupoole ei tahtnud keegi enam mullas müttamisest kuuldagi. Õnneks pakkusid raskele tööle vaheldust värskendavad karastusjoogid , mis muutsid nii mõnegi 
olemise mõnusamaks.
Aktsiooni tegid põnevamaks ka ürituse läbiviija, Mõnusad Elamused OÜ koolitusjuhi Anto Liivati väljamõeldud võistlused. Supremakad jaotati võistkondadesse ning 
iga võistluse eest said meeskonnad punkte. Kartulipõllul leidis aset kolm võistlust: selgitati välja töömurdja, suurim kartul ning kõveraim kartul.
Kartulid võetud ning kõhud täis söödud, suunduti Astangule, kus supremakaid ootas ees kaijääriredelil ronimine. See tähendas, et tudengit said omal jõul ära 
proovida, mis tunne on kaijääriredelil tõusta või siis alla kukkuda. Seda kõike muidugi kaljuronimise näol. Supremakad seisid järsu kaljuseina all, millele oli 
riputatud järgmised sildid: koristusjuht, teenindusjuht, müügijuht, finantsjuht ning tegevjuht. Iga tudeng sai oma oskusi ning mõistust kasutades leida oma koha 
tulevikus. Pingelisemaks tegi asja jällegi võistlusmoment. Lisaks karjääriredelil ronimisele leidis Astangul aset ka investeerimisülesannete lahendamise võistlus ning 
meeskonnatöö proov pimedas ning sopases tunnelis.
Rasketele katsumustele järgnes lõõgastav osa Domina Inn Ilmarise hotelli saunakompleksis, kus supremakad said nautida sauna ning mullivanni võlusid. Parimatele 
võistkondadele anti välja ka auhinnad, mida öö hakul nautima hakati.
Kui esimese päeva koolitus oli pigem praktiline, siis teise päeva investeerimiskoolitus oli nagu koolitus ikka palju uusi ning huvitavaid fakte ja teadmisi.

Karoli tööpostil
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Üksinda on tore
Jevgenia Vannari 
IntBBA-2
Jevgenia.Vannari@ebs.ee

Nagu olete juba võib olla tähele pannud, tulid 
sel aastal EBSi õppima kaks kena tüdrukut, 
keda võib kergesti segamini ajada, sest nad 
on kaksikud. Natalija ja  Polina Bratuhhina 
pole tavalised tüdrukud, vaid andekad 
võrkpallurid ja  targad inimesed, kes räägivad 
EBSi Tudengilehele lühidalt oma põnevast 
elust.

Sünnipäev ja  -koht: 07.12.1987 Narvas 

Kus õppisite enne?
Lõpetasime Audentese Erakooli (ka spordikooli) 
gümnaasiumi.

Kuidas omavahel läbi saate? Kas peres on veel 
vendi või õdesid?
Omavahel saame praegu suurepäraselt läbi, oleme 
parimad sõbrannad, kuigi 10. eluaastani kaklesime 
hästi palju. Meil on veel noorem õde, kes on 4-aastane.

Miks just EBS?
Mitu sõpra õppisid EBSis, sealhulgas ka meie treeneri 
lapsed. Ka see, et saime Suprema akadeemiasse, 
mõjutas osaliselt meie otsust.

Millal alustasite võrkpalli mängimist?
3. klassist alates, juba kolm aastat oleme Eesti naiste 
meistriliigas mänginud.

Senised saavutused?
Mitmekordsed Eesti meistrid noortevõistlustel, naiste karikavõitjad (2004), 2. koht Eesti naiste meistriliigas möödunud hooajal. See hooaeg kavatseme võita 
meistritiitli. Olime noorte rannavõrkpalli parim paar möödunud hooajal.

Kas mängite alati ühes meeskonnas?
Seni oleme kogu aeg mänginud ühes võistkonnas ega kavatse veel midagi muuta.

Milline on kõige meeldejäävam kogemus?
Brasiilia U21 meistrivõistlused rannavõrkpallis. Sambakarneval, kus saime väikese õppetunni ka, ookean jube suurte lainetega ja surfing, mida küll 
proovisime, aga eriti välja ei tulnud. Marihuaana müüjad iga nurga taga!

Kas hakkate EBSi esindama ka kooli võistlustel?
See aasta mängimegi EBSi nime all ja ootame ebsikate toetust, ehk võiks fännklubi korraldada.

Kas tahate saada pigem ärinaiseks või võrkpalluriks?
Tahaks olla kaks ühes, võiks teha kõike koos. Üks asi ei hakka teist segama. Aga me anname endale aru, et elu lõpuni võrkpalli me küll mängida ei saa.

Sport EBSis
Nii nagu varasematel aastatel, on ka tänavu plaanis korraldada erinevaid spordivõistlusi. Näiteks on peetud vehklemisturniiri ja kevadel leiab aset 
tennisevõistlus. Samuti ei jää pidamata põnev korvpallimat EBSi töötajate ning tudengite vahel ja õhtud bowZmg'u ning piljardi seltsis.

Veel on tänavu võimalik pidevalt harrastada võrkpalli, korvpalli ning jalgpalli. Lisainformatsiooni leiate EBSi Tudengiportaalist www.ebsikas.ee.

Niisiis ärgitame kõiki tervislikku elustiili harrastama ning spordi kaudu pingeid maandama. Spordivaldkonna edendamiseks ootame kõikide ebsikate säravaid 
ideid aadressil sport@ebs.ee.

Edukat sportimist!

elada, aga kahekesi on parem!

mailto:Jevgenia.Vannari@ebs.ee
http://www.ebsikas.ee
mailto:sport@ebs.ee


Erasmused St. Peterburgis

Italian students and Jenny in front o f the Kazanski Sobor Partying at the hotel Rossia

ERASMUS in Zarskoe Selo freezing Watching the movie on the bus on the way back


